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Złote gody 2014
Pół wieku temu

powiedzieli sobie sakra-
mentalne - tak - mał-
żonkowie, którzy spo-
tkali się 18 września br.
w południe w Zespole
Szkół w Biczycach Dol-
nych z Wójtem Gminy
Bernardem Stawiar-
skim, Przewodniczącym
Rady Gminy Janem Bie-
niek oraz Kierownikiem
Urzędu Stanu Cywilne-
go w Chełmcu Marzeną
Krok.

Uroczystość roz-
poczęła się mszą świętą,
którą odprawił w Ko-
ściele Parafialnym pw.
Św. Krzyża w Chełmcu
Ks. Proboszcz Stanisław
Michalik.

Wzruszającym mo-
mentem było złożenie
podziękowań za lata
wspólnej wędrówki
przez życie, która czę-
sto usłana była proble-

mami, troskami, ale i
chwilami radości i
szczęścia.

Następnie Wójt
Gminy dokonał Aktu
Dekoracji medalami „Za
Długoletnie Pożycie
Małżeńskie” przyzna-
nym przez Prezydenta
Rzeczpospolitej Pol-
skiej .

Uroczystość
uświetnił występ mło-
dzieży ze Szkółki Muzy-
kowania z Paszyna. Spo-
tkanie odbyło się w
sympatycznej atmosfe-
rze. Były gratulacje,
kwiaty, pamiątkowe dy-
plomy, życzenia, upo-
minki. Po części oficjal-
nej Dostojni Jubilaci zo-
stali zaproszeni na
wspólny poczęstunek
oraz miłą chwile wspo-
mnień.

Wgrupie Jubilatów, którzy świętowali 50 lecie pożycia
małżeńskiego, znaleźli się:

Basta Maria i Jan
Bieniek Danuta i Kazimierz
Bocheńska Maria i Edward
Bodziony Anna i Aleksander
Bodziony Michalina i Jan

Cisowska Jadwiga i Stanisław
Czernatowicz Jadwiga i Tadeusz

Czop Michalina i Stanisław
Fałowska Michalina i Kazimierz
Fornagiel Genowefa i Kazimierz
Gajdosz Krystyna i Zbigniew
Hasior Aniela i Mieczysław

Jacak Irena i Wojciech
Janus Helena i Teofil

W grupie Jubilatów, którzy świętowali 60 lecie pożycia
małżeńskiego, znaleźli się:

Gródek Zofia i Ferdynand
Ledniowska Maria i Józef

Mastalerz Michalina i Franciszek
Mordarska Cecylia i Jan
Piękoś Elżbieta i Roman
Rogalska Maria i Józef

Szewczyk Stanisława i Eugeniusz
Szołdrowska Anna i Bronisław
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Klimek Michalina i Zdzisław
Leśniak Adelajda i Edward
Leśnik Alina i Kazimierz
Lupa Barbara i Stanisław
Michalik Irena i Stanisław
Morawa Teresa i Marian
Mróz Romana i Zdzisław

Mróz Wanda i Jan
Najduch Maria i Stanisław

Oleksy Maria i Józef
Olesiak Janina i Włodzimierz

Oleś Krystyna i Jan
Opoka Antonina i Jan

Pacholarz Maria i Stanisław
Pasionek Ludwika i Stanisław

Pasiut Maria i Józef
Pażucha Janina i Bronisław
Piechura Józefa i Wojciech

Piekarska Aleksandra i Zbigniew
Pietrzak Kunegunda i Józef

Potoczek Aleksandra i Roman
Rodak Bronisława i Marian

Rogalska Zofia i Józef
Ruchała Helena i Józef

Salamon Stefania i Stanisław
Sowa Stanisława i Antoni
Stanek Janina i Marcin
Sukiennik Halina i Piotr

Szczurek Barbara i Stanisław
Szkarłat Ewa i Jan

Świerczewska Irena i Mirosław
Tomczyk Albina i Piotr

Wańczyk Janina i Stanisław
Wójs Irena i Józef

Zielińska Józefa i Marian
Żelasko Irena i Józef
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Czyli postano-
wił Pan po raz trzeci
kandydować na stano-
wisko wójta?

Tak, będę po raz
trzeci ubiegał się o sta-
nowisko wójta gminy
Chełmiec. W tej chwili
w gminie rozpoczęte są
inwestycje na niespoty-
kaną dotąd skalę,
chciałbym móc je do-
kończyć. Ponadto mam
jeszcze mnóstwo pla-
nów na to jak uatrak-
cyjnić, unowocześnić i
usprawnić gminę Cheł-
miec - dlatego właśnie
chciałbym raz jeszcze
wziąć udział w wybo-
rach i uzyskać zaufanie
mieszkańców.

Co myśli Pan o
swojej konkurencji?

W chwili obecnej
nie myślę o tym. Jestem
zajęty swoimi obowiąz-
kami służbowymi i nie
absorbuje mnie zanadto
gorączka przedwybor-
cza. Myślę, że to moja
dotychczasowa praca na
rzecz gminy będzie
świadczyć o mnie. Nie
potrzebuje szukać argu-
mentów słownych ani
przysłowiowych „ha-
ków” na potencjalnych
kontrkandydatów.

Dlaczego akurat na
Pana wyborcy powinni
oddać swój głos?

Ponieważ od nie-
mal 8 lat realizuje kon-
sekwentnie swoje hasło
wyborcze sprzed lat:
„czyny nie słowa” . W

dalszym ciągu chciał-
bym aby to moje działa-
nia na stanowisku wójta
gminy Chełmiec były
tym co przekonuje do
mnie wyborców. Myślę,
że efekty mojej pracy są
zauważalne. W latach
mojego urzędowania na
inwestycje w gminne
już wydano ponad 200
milionów złotych, z
czego 70 milionów to
środki zewnętrzne –
głównie fundusze unij-
ne. A w tej chwili reali-
zujemy równolegle in-
westycje za około
60  milionów, z czego 40
to środki zewnętrzne.
Tym głównie chciałbym
przekonać mieszkań-
ców do głosowania na
mnie. Myślę, że skala i
rozmiar inwestycji na
terenie Gminy, realizo-
wanych w oparciu o
środki samorządowe i
pozyskane z zewnątrz,

to jeden z najważniej-
szych wskaźników dba-
łości o interes miesz-
kańców, który ostatecz-
nie powinien decydo-
wać o tym czy oddać
swój głos na danego
kandydata.

Jakimi dotychcza-
sowymi sukcesami w
działalności samorządo-
wej , społecznej bądź in-
nej może się Pan
pochwalić?

Może to nie będzie
zbyt skromne, ale za-
wsze mówię szczerze.
Otóż najbardziej jestem
dumny z tego co udało
mi się osiągnąć w mojej
gminie, sprawując
urząd wójta. Cieszę się,
że niemal 1/3 budżetu
gminnego przeznacza-
na jest na inwestycje,
czyli na realizowanie
potrzeb społecznych, do
których wcześniej nie
było dostępu. I tak dzie-

ci i młodzież mają osiem
nowych sal sportowych,
3 orliki, 2 skateparki, 21
placów zabaw, 4 siłow-
nie zewnętrzne, wybu-
dowane są 3 nowe bo-
iska wielofunkcyjne a 3
kolejne są gruntownie
wyremontowane. Z ko-
lei w centrum gminy
wybudowano kryte lo-
dowisko – rolkowisko,
powstał nowy żłobek i 2
przedszkola gminne. W
tej chwili największą
inwestycja sportową
realizowana przez gmi-
nę Chełmiec jest budo-
wa basenu krytego wraz
z zapleczem biurowym.
Wkrótce powstanie
także mateczko rowe-
rowe w centrum gminy,
czy też ścieżka dydak-
tyczno – rowerowa.
Wszyscy mieszkańcy
uzyskali wreszcie do-
stęp do bieżącej wody a
w chwili obecnej trwają

Wywiad z wójtem Bernardem Stawiarskim

Wójt gminy Bernard Stawiarski
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prace związane z budo-
wą kanalizacj i ściekowej
w niemal wszystkich
miejscowościach gminy.
Do tego budujemy 2 no-
we i modernizujemy ko-
lejne 2 oczyszczalnie
ścieków. Ponadto 200
km nowych nawierzch-
ni drogowych, kilka-
dziesiąt kilometrów
chodników, nowe most-
ki i kładki, wyremonto-
wane wszystkie szkoły.
Bardzo zadowolony je-
stem z faktu, że 1200 ro-
dzin z terenu gminy
uzyskało darmowy
sprzęt komputerowy i
bezpłatny dostęp do in-
ternetu. Do tego budu-
jemy w tej chwili nadaj-
niki do darmowego in-
ternetu w technologii
LTE dla wszystkich
mieszkańców gminy.
Około 430 gospodarstw
w gminie Chełmiec zy-
skało dotacje na kolek-
tory słoneczne, a prze-
szło 800 na przydomo-
we oczyszczalnie ście-
ków. To nie wszystkie
inwestycje proekolo-
giczne w gminie - na
terenie całej gminy po-
wstało bowiem niemal
200 lamp solarnych.
Cieszy mnie również
fakt postawienia na no-
gi upadającej swego
czasu Kopalni Surow-
ców Skalnych w Klęcza-
nach. Kopalnia nie tylko
zapewnia pracę dla nie-
mal 100 pracowników
(w większości miesz-
kańców gminy), ale
przynosi wymierne zy-

ski zasilając również
budżet gminny. Oczy-
wiście to tylko przykła-
dowe inwestycje, ich
rozmiar i rozmach na-
pawają mnie nieukry-
waną dumą.

Co uważa Pan za
swoją największą poraż-
kę?

Moją zdecydowa-
nie największą porażką
jest nie uzyskanie jesz-
cze wsparcia finanso-
wego z zewnątrz na bu-
dowę obwodnicy z Ku-
rowa do Chełmca. Nie-
stety realizacja tej in-
westycji znacznie prze-
kracza możliwości fi-
nansowe budżetu
gminnego, zatem bez
środków zewnętrznych
nie ma możliwości wy-
budowania tej drogi.
Dotąd, pomimo wielu
uprzednich deklaracji,
nikt nie dał złotówki
aby zrealizować tą jakże
potrzebną inwestycję,
chociaż już od dwóch
lat posiadam nie tylko
gotową koncepcję, lecz
uzyskałem również de-
cyzję środowiskową na
realizację tej inwestycji.
Nie zamierzam się pod-
dawać i w dalszym ciągu
będę walczył o budowę
tej drogi i głęboko wie-
rzę - mało tego jestem
przekonany - że mi się
uda. Ostatnio 30.10 br.
podpisałem porozumie-
nie z burmistrzem Sta-
rego Sącza i prezyden-
tem Nowego Sącza, na
mocy którego mamy
wspólnie przystąpić do

realizacj i inwestycji,
polegającej na budowie
ciągu drogowego po-
między ulicą Piramowi-
cza w Nowym Sączu a
istniejącym rondem w
Brzeznej wraz z prze-
prawą mostową na Du-
najcu. Jeśli udałoby się
to wcielić w życie – o co
będę mocno zabiegał –
zrealizujemy połowę
obwodnicy biegnącej od
obwodnicy północnej
do ronda w Brzeznej . W
tej kwestii przyjmuję
strategię – małymi
kroczkami, byle sku-
tecznie do celu.

Jakie cele wyzna-
cza sobie Pan na naj-
bliższe cztery lata, po
ewentualnej wygranej
w jesiennych wybo-
rach?

Przede wszystkim
w dalszym ciągu skupię
się na tym, żeby pod-
trzymać przyspieszenie
inwestycyjne w gminie
Chełmiec. Chciałbym
kontynuować nie tylko
już zaczęte projekty jak
np. budowa cmentarza
komunalnego w Rdzio-
stowie czy dokończenie
potężnej inwestycji ka-
nalizacyjnych dofinan-
sowanych ze środków
unijnych, ale czuje po-
trzebę parcia do przo-
du, zrobienia czegoś
więcej . Bardzo leżą mi
na sercu inwestycje
drogowe, stąd będę na-
ciskał by powstała ob-
wodnica z Kurowa do
Chełmca i jej kontynu-
acja z Chełmca wzdłuż

wałów Dunajca do ron-
da w Brzeznej . W na-
stępnej kolejności
chciałbym również wy-
budować most na Du-
najcu pomiędzy Mar-
cinkowicami a Wie-
logłowami. Chciałbym
aby każdy mieszkaniec
miał dostęp do wody,
kanalizacj i, internetu i
wszelkich możliwych
obiektów infrastruktury
sportowo – rekreacyj-
nej . Chciałbym również
poprawić bezpieczeń-
stwo mieszkańców, po-
przez dalszą budowę
chodników przy dro-
gach gminnych i po-
wiatowych. Gmina po-
trzebuje również parku
rozrywki z atrakcjami
szczególnie dla dzieci i
młodzieży, oraz dla do-
rosłych – takiego typu
park rozrywki zamie-
rzam wybudować w
Krasnym Potockim. Już
w tej chwili czekają na
realizację plany wybu-
dowania 300 kolejnych
lamp solarnych, które
rozświetliłyby każdą
miejscowość w gminie.
Ostatnie ulewne deszcze
pokazały jak istotna jest
walka z powodziami i
podtopieniami. Zamie-
rzam w dalszym ciągu
walczyć o pieniądze na
odbudowę (w Świniar-
sku) i budowę (w Dą-
browej) wałów wzdłuż
Dunajca, jak również o
uregulowanie i odpo-
wiednie utrzymywanie
mniejszych cieków
wodnych (Biczyczanka,
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Niskówka, Łubinka). Jest
mnóstwo pracy na tere-
nie gminy, a pomysły
czekają na realizację.
Jeśli tylko mieszkańcy

obdarzą mnie zaufa-
niem dzień po wybo-
rach przystępuje na no-
wo do pracy.

Prywatnie je-

stem…?
Przede wszystkim

ojcem i mężem a z za-
miłowania samorzą-
dowcem. Jestem jednym

z tych szczęśliwców,
którzy lubią swoją pracę
i czują się w niej speł-
nieni.

Od wielu lat konse-
kwentnie i z uporem
wójt gminy Chełmiec
dążył do zrealizowania
sztandarowej dla siebie
inwestycji, czyli budowy
obwodnicy od Kurowa
wzdłuż wałów Dunajca
aż do istniejącego ronda
w Brzeznej . Dzięki takiej
inwestycji powstałby
ciąg drogowy od Kuro-
wa (z pominięciem mo-
stu na Dunajcu) aż do
Gołkowic. Od wielu lat
wójt próbował i wciąż
próbuje zaszczepić ten
pomysł nie tylko w Ge-
neralnej Dyrekcji Dróg
Krajowych i Autostrad,
w Ministerstwie Rozwo-
ju i Infrastruktury,
Urzędzie Marszałkow-
skim, ale przede
wszystkim wśród oko-
licznych samorządów.
W ciągu ostatnich kilku
lat z Nowego Sącza pły-
nęły jednakże sygnały
jednoznacznie sprzeci-
wiające się takiej inwe-
stycji. Do czasu. Trudno
określić czy to zabiegi
przedwyborcze, czy
faktyczna próba roz-
wiązania problemów
komunikacyjnych na
Sądecczyźnie, ale
30.10.2014 roku odbyło
się w siedzibie Sądeckiej

Izby Gospodarczej w
Nowym Sączu spotka-
nie, na którym uroczy-
ście w obecności wójta
gminy Chełmiec Bar-
narda Stawiarskiego,
burmistrza Starego Są-
cza Jacka Lelka oraz
prezydenta Nowego Są-
cza Ryszarda Nowaka,
przy obecności prezesa
Sądeckiej Izby Gospo-
darczej Pawła Kukli,
podpisano porozumie-
nie dotyczące wyraże-
nia woli współpracy
przy budowie połącze-
nia ulicy Piramowicza w
Nowym Sączu z istnie-
jącym rondem w miej-
scowości Brzezna. Tylko
i wyłącznie dzięki Ber-
nardowi Stawiarskiemu
– wójtowi gminy Cheł-
miec oraz realizowanej
strategii dotyczącej
w/w obwodnicy krok po

kroku, aż do osiągnięcia
postawionego sobie ce-
lu, udało się wreszcie
przeforsować zapisy w
podpisanym porozu-
mieniu, gwarantujące
współudział trzech
wspomnianych wyżej
samorządów - nie tylko
w budowie mostu po-
między ulicami Piramo-
wicza w Nowym Sączu a
Małą Wsią na terenie
gminy Chełmiec - ale
przede wszystkim w
budowie ciągu drogo-
wego od ulicy Piramo-
wicza aż do istniejącego
ronda w Brzeznej . Dzię-
ki temu mogłoby zostać
zrealizowane przeszło
3,5 km obwodnicy (bie-
gnącej od obwodnicy
północnej do ronda w
Brzeznej) – co stanowi
½ całości tej obwodnicy,
której gotową koncep-

cją dysponuje wójt
gminy Chełmiec. A to z
kolei sprawia, że wyko-
nana może zostać już ¼
całej obwodnicy od Ku-
rowa do Brzeznej . W
konsekwencji, w dniu
dzisiejszym zawarto,
porozumienie, na mocy
którego strony tegoż
porozumienia podejmą
wspólne działania na
rzecz realizacj i inwe-
stycji, polegającej na
połączeniu ulicy Pira-
mowicza w Nowym Są-
czu z istniejącym ron-
dem w miejscowości
Brzezna z wykorzysta-
niem nowo planowanej
drogi gminnej o pod-
wyższonym standardzie
„Nowy Sącz (ul. Jago-
dowa) - Chełmiec –
Brzezna” wraz z budo-
wą przeprawy mostowej
na rzece Dunajec – Etap

Realizacja drogowych pomysłów wójta Bernarda
Stawiarskiego. Podpisanie porozumienia intencyjnego

Podpisanie porozumienia intencyjnego.
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Jak co roku, 31
sierpnia w parafii Wie-
logłowy została odpra-
wiona plenerowa Droga
Krzyżowa na Górę Ko-
żuch, ofiarowana w in-
tencji Ojczyzny. Droga
Krzyżowa poświęcona
jest Prymasowi Tysiąc-
lecia kard. Stefanowi
Wyszyńskiemu, jako
wotum wdzięczności za
pasterzowanie Kościo-
łowi w Polsce i obronę
narodu przed ateizmem
sowieckim. To już tra-
dycja, że w przeddzień
rocznicy wybuchu II
Wojny Światowej , za-
równo parafianie jak i
goście, modlą się dzię-
kując Bogu za poświęce-
nie i ofiarę naszych
przodków. Wyrażają
także wdzięczność za
możliwość życia w po-
koju. Podczas rozważa-
nia kolejnych stacj i
uczestnicy mieli okazję,
by wsłuchując się w na-

uczanie Kard. Wyszyń-
skiego, podjąć refleksję
nad własnym życiem,
nad własnym postępo-
waniem i zainteresowa-
niem sprawami naszej
Ojczyzny. Cieszy fakt
udziału całych rodzin z
dziećmi. Po odprawie-
niu ostatniej stacj i, przy
werblach odczytany zo-
stał Apel Poległych, a
następnie Kompania
Reprezentacyjna Straży
Granicznej z Nowego

Sącza oddała salwę ho-
norową.

Był to hołd dla po-
ległych w obronie wol-
ności Polski. Przy
akompaniamencie Or-
kiestry Dętej z Chomra-
nic, zgromadzeni na
Górze Kożuch, odśpie-
wali BOŻE COŚ POLSKĘ,
a Scholka Emmanuel,
która utworzyła grupę
rekonstrukcyjną ma-
łych powstańców, za-
śpiewała piosenkę War-

szawskie Dzieci. Całość
religijno-patriotycznej
uroczystości zakończyło
kapłańskie błogosła-
wieństwo proboszcza z
Wielogłów ks. Ryszarda
Mikosa. Nie zabrakło też
słodkiego poczęstunku
dla licznie zgromadzo-
nych dzieci, a gminna
stołówka uraczyła piel-
grzymów oryginalną
wojskową grochówką.

Relacjonował Paweł
Bogdanowicz.

Droga Krzyżowa na Górę Kożuch

Droga Krzyżowa na Górę Kożuch.

I. Strony postanawiają,
że warunkiem bez-
względnym i niepodwa-
żalnym zawarcia i reali-
zacj i niniejszego poro-
zumienia jest wspólna
realizacja całości odcin-
ka drogowego od ulicy
Piramowicza w Nowym
Sączu do istniejącego
ronda w Brzeznej , co
wpłynie na lepsze sko-
munikowanie miesz-
kańców miasta Nowego
Sącza, gminy Chełmiec
oraz gminy Stary Sącz,
poprzez powiązanie z

planowaną drogą Wę-
gierską Bis. Natomiast
Etap II obejmie budowę
łącznika do ulicy Staro-
wiejskiej w miejscowo-
ści Mała Wieś w celu
usprawnienia lokalnej
komunikacji. Gmina
Chełmiec przystępuje
do podpisania porozu-
mienia mającego na ce-
lu równoczesną realiza-
cję obu etapów inwe-
stycji lub w kolejności
etap I, a następnie etap
II. Pozostaje jedynie
mieć nadzieję, że podpi-

sanie umowy przez pre-
zydenta Nowego Sącza i
zgoda na wszystkie wa-
runki gminy Chełmiec
nie jest nakierowane je-
dynie na marketing po-
lityczny przez zbliżają-
cymi się wyborami sa-
morządowymi, a za-
owocuje w przyszłości
budową nie tylko mo-
stu, lecz co ważniejsze
części obwodnicy
wzdłuż wałów, aż do
ronda w Brzeznej . Tylko
wówczas jest sens bu-
dowania jakiegokolwiek

mostu przez Dunajec,
gdyż ruch wyprowa-
dzony bedzie na ob-
wodnicę omijającą gęstą
zabudowę. Znany ze
skuteczności wójt gmi-
ny Chełmiec przepro-
wadził udane negocjacje
z miastem - które jeśli
prezydent znów się nie
rozmyśli - mogą za-
pewnić prawdziwy roz-
wój tak potrzebnej na
Sądecczyźnie infra-
struktury drogowej .
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Urząd Marszał-
kowski Województwa
Małopolskiego rozstrzy-
gnął konkurs w ramach
programu Budowy Mia-
steczek Ruchu Drogo-
wego. Wśród gmin które
otrzymały 50% dofinan-
sowania do budowy
miasteczek znalazła się
Gmina Chełmiec.

Gmina Chełmiec
wybuduje pełnowymia-
rowe miasteczko ruchu
drogowego niedaleko
Zespołu Szkół w Chełm-
cu. W tym celu została
przygotowana koncep-
cja miasteczka, która
obejmuje wykonanie
dróg asfaltowych w ilo-
ści 723 m2, dróg pie-
szych – 371 m2, wyko-
nanie zieleni niskiej –
2596 m2, wykonanie
ogrodzenia terenu – 210

mb, oraz parkingu. Mia-
steczko będzie spełniać
wszelkie normy wyni-
kające z kodeksu drogo-
wego i zawierać ele-
menty niezbędne do
przeprowadzania egza-
minów na kartę rowero-
wą i motorowerową.
Koszt budowy to około
550 tys. zł., z czego 50%
stanowić będzie dofi-
nansowanie z wyżej wy-
mienionego programu.
Komentarz Wójta Gmi-

ny Chełmiec – Bernarda
Stawiarskiego:

„Ciesze się że otrzy-
maliśmy dofinansowanie
na kolejną inwestycję.
Miasteczko jest potrzebne,
ponieważ dzieci oraz mło-
dzież z terenu Gminy
Chełmiec nauczą się pod-
staw bezpiecznego poru-
szania się w ruchu drogo-
wym. Drugim celem budo-
wy miasteczka jest zapew-
nienie możliwości należy-
tego szkolenia oraz prze-

prowadzenia egzaminów
na kartę rowerową i moto-
rowerową. Rozpoczęcie
budowy miasteczka pla-
nujemy jeszcze w tym ro-
ku, aby na wiosnę 2015 już
można było z niego korzy-
stać. Mogę dodać także, że
miasteczko rowerowe wpi-
suje się w szeroką koncep-
cję przebudowy centrum
Chełmca.

Chełmiec otrzymał dofinansowanie do
miasteczka ruchu drogowego

Koncepcja miasteczka ruchu drogowego w Chełmcu

W tym roku 40
osobowa grupa z ZPiT
„Świniarsko”miała oka-
zję zaprezentować swój
dorobek podczas X Mię-
dzynarodowego Festi-
walu Folklorystycznego
"Ohrid Waves", który
odbył się w dniach 24-28
lipca w Macedonii, w
pięknej okolicy Jeziora
Ohrydzkiego.

Podczas festiwalu
zespół dał trzy koncerty
– w samym Ohrid i Stru-
dze między innymi w

Amfiteatrze Antycznym
z czasów Aleksandra
Wielkiego Macedoń-

skiego.

ZPiT „Świniarsko” na Międzynarodowym Festiwalu
wMacedonii

ZPiT Świniarsko.
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Na początku sierp-
nia podpisana została
umowa na rozbudowę i
przebudowę istniejącej
oczyszczalni ścieków
wraz ze zmianą istnieją-
cej technologii oczysz-
czania ścieków w Małej
Wsi. Przetarg wygrała
Kopalnia Surowców
Skalnych z Klęczan a
kwota przeznaczona z
budżetu gminnego na
realizację zadania to
niemal 8,1 mln zł.
Wszystko wskazuje na
to, że w niedługim cza-
sie kwota ta zostanie
zrefundowana ze środ-
ków unijnych Programu
Operacyjnego Infra-
struktura i Środowisko.

Wniosek złożony przez
gminę Chełmiec do
WFOŚiGW w tej chwili
jest po pozytywnej oce-
nie formalnej i przecho-

dzi ocenę merytorycz-
ną. Po podpisania umo-
wy w/w wydatek zre-
fundowany zostanie aż
w wysokości 85 % war-

tości netto.

Rozbudowa i przebudowa istniejącej oczyszczalni
ścieków wmiejscowości Mała Wieś.

Projekt rozbudowy oczyszczalni ścieków.

Dzięki funduszom
Unii Europejskiej pozy-
skanym przez gminę
Chełmiec wspólnie z
gminą Podegrodzie z
Narodowego Funduszu
Ochrony Środowiska w
ramach Programu Ope-
racyjnego Innowacyjna
Gospodarka, Gmina
Chełmiec mogła przy-
stąpić do budowy nowej
oczyszczalni ścieków w
miejscowości Piątkowa.
Budowana oczyszczal-
nia ścieków wykonywa-
na jest w nowoczesnej
metodzie MBR (Mem-
brane Biological Reac-

tor). Kwota przeznaczo-
na na realizację tego za-
dania inwestycyjnego to
1  631   380,27 zł. Dzięki
wybudowaniu oczysz-

czalni ścieków gmina
nie będzie ponosić bar-
dzo wysokich kosztów
za zrzut ścieków z miej-
scowości Piątkowa - do

Sądeckich Wodociągów
Sp. z o. o.

Budowa nowej oczyszczalni ścieków w
miejscowości Piątkowa.

Wizualizacja nowej oczyszczalni ścieków w Piątkowej
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Gmina Chełmiec real izuje projekt:

"I nternecik też dla dzieci - etap V"
Oś priorytetowa: 8. Społeczeństwo informacyjne, zwiększanie innowacyjności gospodarki

Działanie 8.3. Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu eI nclusion

Główny cel projektu - Zakup 373 zestawów komputerowych oraz zapewnienie bezpłatnego dostepu do I n-

ternetu dla mieszkańców gminy Chełmiec

Dotacje na innowacje. I nwestujemy w Waszą przyszłość

Projekt współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach

Programu Operacyjnego I nnowacyjna Gospodarka

W dniu 3 paździer-
nika firma „Kartel” S.A.
z Jędrzejowa, która pod-
pisała umowę na reali-
zację w Chełmcu basenu
wraz z oddaniem obiek-
tu do użytkowania,
przejęła plac budowy
pod realizację inwesty-
cj i. Jeszcze w tym roku
wykonane zostaną pra-
cę ziemne, fundamenty
i prace związane z prze-
łożeniem i podpięciem
przyłączy. Całość zada-
nia kosztować ma
14  828 108 zł. Zgodnie z
umową realizacja base-
nu wraz z oddaniem
obiektu do użytkowania
ma nastąpić do 30
czerwca 2016 roku.

Z pływalni będą
korzystać uczniowie ze
szkół w gminie bezpłat-
nie w ramach lekcji wy-
chowania fizycznego.

Wbrew zagorza-
łym przeciwnikom m.in.
jednemy z kandydatów
na wójta basen powsta-
nie i będzie rentowny.

Basen w Chełmcu - już w budowie.
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W dniu 23 lipca
miało miejsce otwarcie
siłowni zewnętrznej ,
zlokalizowanej przy
kompleksie sportowym
ORLIK w Chełmcu.
Otwarcie rozpoczęło się
od zaprezentowania
przez prezesa LGD Ko-
rona Sądecka Marcina
Bulandę założeń projek-
tu „Budowa siłowni ze-
wnętrznej w Chełmcu”,
w ramach którego zaku-
piono urządzenia siłow-
ni zewnętrznej . Kolejne
siłownie zewnętrzne
powstaną w Paszynie -
dzięki inicjatywie sołty-
sa Wojciecha Skrzypca,
oraz w Chomranicach -
dzieki działaniom sołty-
sa Stanisława Kuzaka.

„W zdrowym ciele, zdrowy duch” - otwarcie
siłowni zewnętrznej w Chełmcu.

Siłownia zewnętrzna w Chełmcu

W lipcu, w godzi-
nach popołudniowych
odbyło się świętowanie
imienin patrona Gminy
Chełmiec – Św. Krzysz-
tofa. Pogoda mimo
przelotnego deszczu
dopisała, dzięki czemu
w sobotnie popołudnie
na kompleksie sporto-
wym ORLIK w Świniar-
sku odbył się blok kon-
kurencji sportowych, a
w godzinach popołu-
dniowych na Stadionie
LKS Świniarsko odbył
się festyn.

Św. Krzysztofie – w drodze zawsze z Tobą
Imieniny Gminy Chełmiec

Imieniny Gminy Chełmiec
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Zakończył się re-
mont ulicy Starowiej-
skiej w Małej Wsi, który
był współfinansowany z
Narodowego Programu
Przebudowy Dróg Lo-
kalnych, popularnie na-
zwanego „Schetynów-
kami”.

Wniosek pod na-
zwą „Poprawa bezpie-
czeństwa mieszkańców
Gminy Chełmiec i Mia-
sta Nowy Sącz poprzez
remont ulicy Starowiej-
skiej” został złożony do
urzędu wojewódzkiego
w 2013 roku i obejmo-
wał między innymi cał-
kowitą wymianę na-
wierzchni asfaltowej
wraz z poszerzeniem
drogi do szerokości 5
metrów, budowę chod-
ników z kostki bruko-
wej , wykonanie odwod-
nienia oraz wymianę
części istniejącego
oznakowania pionowe-
go i poziomego oraz in-
nych elementów popra-
wiających bezpieczeń-
stwo ruchu na drodze, a
także montaż lamp
oświetleniowych oraz
położenie nowej na-
wierzchni na odcinku
200 mb na terenie mia-
sta Nowy Sącz.

Całość inwestycji
kosztowała 1,5 mln zł, z
czego część przypadają-
ca po stronie gminy
Chełmiec to 1,4 mln zł, a
część przypadająca po
stronie Miasta Nowy
Sącz to 100 tys. zł. Inwe-

stycja jest w 50% finan-
sowana ze środków pro-
gramu.

Bernard Stawiarski
- wójt gminy:

- „Ogromnie się cie-
szę z tej inwestycji, ponie-
waż droga do otrzymania
dofinansowania nie była

łatwa i wymagała znacz-
nego nakładu pracy, oraz
dużej ilości konsultacji z
miastem. Zakończenie in-
westycji cieszy tym bar-
dziej, że Starowiejska wy-
magała kompleksowego
remontu do którego przy-
gotowywaliśmy się już od

2012 roku, kiedy to zostało
zlecone przygotowanie do-
kumentacji projektowej na
to zadanie. Szczególnie o
remont tej drogi zabiegał
radny Małej Wsi Andrzej
Tyrkiel, za co mu jestem w
tej chwili szczególnie
wdzięczny.

Remont Starowiejskiej zakończony ! ! !

Remont Starowiejskij zakończony.
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Gmina Chełmiec
uczestniczy w projekcie
partnerskim ze Staro-
stwem Powiatowym w
Nowym Sączu, w ra-
mach Narodowego Pro-
gramu Przebudowy
Dróg Lokalnych, na za-
danie „Poprawa warun-
ków komunikacyjnych
ciągu dróg powiatowych

nr 1567K Nowy Sącz –
Wilczyska, na odcinku
Nowy Sącz – Łęka”.
Gmina Chełmiec dofi-
nansuje powiat w budo-
wie chodników przy re-
montowanej drodze w
miejscowości Libranto-
wa kwotą 300 tys. zł.

Komentarz Prze-
wodniczącego Rady

Gminy Chełmiec – Jana
Bieńka

- „Ogromnie się cie-
szę, że w końcu ten chod-
nik w Librantowej powsta-
nie. Zabiegałem o niego w
gminie i starostwie od kil-
ku lat, ze względu na bez-
pieczeństwo mieszkańców.
W Librantowej na drodze

powiatowej było kilka wy-
padków, a dzięki temu że
powstanie chodnik miesz-
kańcy Librantowej będą
mogli czuć się bezpiecznie.
Dziękuję wójtowi gminy
Chełmiec oraz starostwu
za to, że potrafili współ-
pracować przy tym pro-
jekcie.”

„Schetynówka” dla powiatu nowosądeckiego na
terenie gminy Chełmiec w Librantowej

Gmina Chełmiec
decyzją Urzędu Woje-
wódzkiego otrzymała
1,156 mln zł. w ramach
Narodowego Programu
Przebudowy Dróg Lo-
kalnych, na komplekso-
wy remont ciągu drogo-
wego „Cmentarz – Ni-
wy” w Trzetrzewinie i
Biczycach Górnych,
oraz budowę chodnika
przy tej drodze. Popu-
larny program zwany
„Schetynówkami” reali-
zowany jest z pieniędzy
budżetu państwa.

Wniosek do tego
programu gmina złożyła
we wrześniu tego roku i
zgodnie z zasadami pro-
gramu wnioski, które
przejdą ocenę formalną
i merytoryczną ujmo-
wane są na liście ran-
kingowej . Gmina Cheł-
miec została sklasyfiko-
wana na wysokim 6
miejscu, na 58 złożo-

nych wniosków, dzięki
czemu otrzymała dota-
cję.

Inwestycja pod na-
zwą „Poprawa bezpie-
czeństwa mieszkańców
gminy Chełmiec po-
przez remont ciągu
drogowego nr 290108 K
Cmentarz – Niwy w
miejscowości Trzetrze-
wina i Biczyce Górne w
km 0+000-2+900: 0+000-
0+420”, obejmuje mię-
dzy innymi: całkowitą
wymianę nawierzchni
asfaltowej wraz z posze-
rzeniem drogi do szero-
kości 4,5 m, budowę
chodników z kostki bru-
kowej , wykonanie od-
wodnienia i wymianę
części istniejącego
oznakowania pionowe-
go i poziomego oraz in-
nych elementów popra-
wiających bezpieczeń-
stwo ruchu na drodze, a
także montaż lamp

oświetleniowych.
Całkowity koszt

inwestycji to ponad 2,3
miliona złotych, z czego
wnioskowana dotacja to
1,156 mln zł.

Komentarz wójta –
Bernarda Stawiarskiego

Niedawno odbierali-
śmy ulice Starowiejską,
która również remontowa-
na była z tego programu,
a tu taka niespodzianka.
To już trzecia dotacja z te-
go programu w ostatnich
latach, co pokazuje że je-
steśmy dobrze przygoto-
wani do realizacji inwesty-
cji na drogach gminnych.
Myślę że podpisanie umo-
wy z Urzędem Wojewódz-
kim nastąpi w grudniu, a
więc gmina przeprowadzi
przetarg jeszcze w tym ro-
ku, po to aby na początku
2015 roku rozpocząć inwe-
stycję. Oczywiście jeżeli
będą na to pozwalały wa-
runki pogodowe. Jeżeli

wszystko pójdzie zgodnie z
planem to przebudowa ca-
łej drogi zakończy się
przed wakacjami.

Komentarz radne-
go z Trzetrzewiny –
Wiesława Szołdrow-
skiego

Cieszę się że w końcu
ta droga będzie remonto-
wana. Jest to strategiczna
droga prowadząca do ko-
ścioła, cmentarza i szkoły, i
łączy bezpośrednio drogę
krajową z drogą powiato-
wą. Dodatkowo mogę po-
wiedzieć, że moje prośby w
sprawie budowy drogi i
chodnika oraz oświetlenia
odniosły skutek, i elementy
bezpieczeństwa również
będą zamontowane.
Chciałem też podziękować
wójtowi i wszystkim którzy
przyczynili się do pozy-
skania dotacji.

Trzecia „Schetynówka” w Chełmcu ! ! ! – gmina
otrzymała 1,156 mln zł na remont ponad 3 km dróg w

Trzetrzewinie i Biczycach Górnych
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Już po raz dziewią-
ty gospodynie z gminy
Chełmiec stanęły w
szranki i konkursy arty-
styczno – kulinarne. Te-
goroczna edycja odbyła
się w niedzielę 10 sierp-
nia w Małej Wsi, gdzie
prezentowały swój do-
robek Panie z KGW z
Klęczan, KGW z Krasne-
go Potockiego, KGW z
Marcinkowic i Stowa-
rzyszenie Gospodyń
„Konwalia” z Małej Wsi.
Rozstrzygnięto również
turniej tenisa ziemnego
i wręczono nagrody.

IX Przegląd Dorobku Kulturalnego i Kulinarnego
Kół Gospodyń Wiejskich – Mała Wieś ’2014

Wręczenie pucharu za zwycięstwo w turnieju tenisa ziemnego.

We wrześniu 2014
roku podpisana została
umowa na remont bu-
dynku położonego w
Marcinkowicach (budy-
nek starego przedszko-
la). W wyremontowa-
nym budynku do końca
2014 roku utworzone
zostanie centrum spo-
łeczno – kulturalne. Na
ten cel Gminny Ośrodek
Kultury w Chełmcu
otrzymał dotację w wy-
sokości 91 362 zł w ra-
mach działania „Odno-
wa i rozwój wsi”, a cał-
kowity koszt remontu
wyniesie 178 211,22 zł.

Projekt przewidu-

je, że korzystanie z no-
wego centrum społecz-
no – kulturalnego bę-
dzie bezpłatne. Odno-
wione pomieszczenia
służyć będą zarówno

dla Kół Gospodyń Wiej-
skich, jak i do integracji
uczestników spotkań
wiejskich. W budynku
znajdować się będą po-
mieszczenia wystawo-

we, pomieszczenia so-
cjalne, sala multime-
dialna, pomieszczenie
gier, pomieszczenie sa-
nitarne.

Podpisanie umowy i przekazanie placu budowy
pod centrum społeczno - kulturalne w

Marcinkowicach.

Budynek centrum społeczno-kulturalnego
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Od 2011 roku gmi-
na Chełmiec przyznaje
dotacje w maksymalnej
wysokości do 2 tys. zł.
na zakup i montaż ko-
lektorów słonecznych.
Do końca 2013 roku z
dofinansowania skorzy-
stało 509 gospodarstw
domowych, które łącz-
nie otrzymały
1  006  541,39 zł.

Wypłacano kolejną
piatą transzę dotacji, w

ramach której dotację
otrzymało kolejnych
116 gospodarstw domo-
wych, którym wypłaco-
no 231 065,16 zł.

Łącznie z progra-
mu skorzystało już 725
gospodarstw domo-
wych, dla których gmi-
na ze środków własnych
przeznaczyła
1  237  606,66 zł.

Przypominamy, że
zwrot dotacji za zakup i

montaż kolektorów sło-
necznych wynosi 20%,
lecz nie więcej niż 2 tys.
zł. Gmina Chełmiec
przyznaje dotacje dla
mieszkańców na pod-
stawie prawidłowo zło-
żonego wniosku wraz
załącznikami, który do-
stępny jest na dzienni-
ku podawczym oraz na
stronie internetowej
gminy. Wnioski można
składać na bieżąco a ko-

lejne dotacje będą
przyznawane po zabez-
pieczeniu środków w
budżecie gminy. Pro-
gram dotowania zakupu
i montażu kolektorów
słonecznych jest pro-
gramem wieloletnim i
trwa do końca 2014 ro-
ku.

Piąta transza wypłat na kolektory słoneczne ! ! !

We wrześniu w
Urzędzie Gminy w
Chełmcu miało miejsce
otwarcie przetargu na
budowę oczyszczalni
ścieków w miejscowości
Wielogłowy. Kwota na
realizację zadania wy-
niesie ostatecznie
14  691 246, 23 zł. Przed-
miotowe zadanie inwe-
stycyjne przewiduje bu-
dowę oczyszczalni ście-
ków o wydajności 1800
m3/dobę w oparciu o
najnowszą technologię
oczyszczania ścieków –
technologię ultrafiltra-
cj i membranowej .

Oczyszczalnia ście-
ków będzie docelowo
obsługiwać następujące
miejscowości gminy
Chełmiec, Wielogłowy,
Wielopole, Dąbrowa,
Ubiad, a także - dzięki
budowanemu przewier-
towi pod rzeką Dunajec

- Marcinkowice, Klęcza-
ny, Chomranice, Rdzio-
stów. Wszystko wskazu-
je na to, że w niedługim
czasie kwota ta zostanie
zrefundowana ze środ-
ków Programu Opera-

cyjnego Infrastruktura i
Środowisko. Wniosek
złożony przez gminę
Chełmiec do WFOŚiGW
w tej chwili jest po po-
zytywnej ocenie for-
malnej i przechodzi

ocenę merytoryczną. Po
podpisaniu umowy w/w
wydatek zrefundowany
zostanie aż w wysokości
85 % wartości netto.

Największa oczyszczalnia w gminie – otwarcie
przetargu na oczyszczalnię wWielogłowach.

Projekt rozbudowy oczyszczalni ścieków.
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W dniu 16 paź-
dziernika w Zespole
Szkół w Chełmcu odbyło
się gminne podsumo-
wanie dwóch kampanii
profilaktycznych, w
których aktywnie
uczestniczy gmina
Chełmiec tj . „Zachowaj
Trzeźwy umysł” i „No
Promil – No Problem”.
W spotkaniu uczestni-
czył Wójt Gminy Cheł-
miec Bernard Stawiar-
ski, który wręczył lau-
reatom obu kampanii
nagrody w postaci łyż-
worolek i bezpłatnych
karnetów na lodowisko
przy ZS w Chełmcu.
Wójt podziękował za
aktywne uczestnictwo

dzieci w kampaniach
profilaktycznych i za-
angażowanie koordyna-
torów w szkołach. W
tym roku rekordowo

zostało nagrodzonych
35 dzieci ze szkół cheł-
mieckich, co cieszy i
potwierdza, że uczest-
nictwo gminy w profi-

laktycznych kampa-
niach ogólnopolskich
jest jak najbardziej
słuszne i potrzebne.

Gminne podsumowanie kampanii "No Promil - No
Problem” oraz kampanii „Zachowaj trzeźwy umysł”

Gminne podsumowanie kampanii "No Promil - No Problem” oraz kampanii
„Zachowaj trzeźwy umysł”

Wójt Gminy Cheł-
miec uprzejmie infor-
muje, że dzięki poczy-
nionym staraniom Gmi-
na Chełmiec dołącza do
projektu pn. „Demontaż
i bezpieczne składowa-
nie wyrobów zawierają-
cych azbest z obszaru
województwa małopol-
skiego” w ramach
Szwajcarsko-Polskiego
Programu Współpracy.

Chronologia zda-
rzeń przystąpienia Gmi-

ny Chełmiec do projek-
tu,,Demontaż i bez-
pieczne składowanie
wyrobów zawierających
azbest z obszaru woje-
wództwa małopolskie-
go” w ramach Szwajcar-
sko – Polskiego Progra-
mu Współpracy:

Luty 2014 – wizyta
wójta gminy Chełmiec
w Szczucinie, i przepro-
wadzenie skutecznych
rozmów w sprawie włą-
czenia gminy Chełmiec

do programu usuwania
azbestu.

Luty 2014 – przyję-
cie uchwały Rady gminy
Chełmiec w sprawie
przystąpienia do pro-
gramu i wyrażenia zgo-
dy na podpisanie umo-
wy wstępnej z Gminą
Szczucin (instytucją re-
alizującą projekt)

Marzec 2014 –
przesłanie dokumentów
w sprawie przystąpienia
gminy Chełmiec do pro-

jektu
Kwiecień 2014 –

wstępne wyrażenie
zgody w sprawie roz-
szerzenia projektu o
gminę Chełmiec, przez
pozostałe 40 gmin
wchodzących w skład
partnerstwa

Maj 2014 – przy-
gotowanie dokumentów
rekrutacyjnych oraz
regulaminu projektu dla
mieszkańców gminy
Chełmiec

Gmina Chełmiec rozpoczyna realizację projektu
pn. „Demontaż i bezpieczne składowanie wyrobów

zawierających azbest z obszaru województwa
małopolskiego”
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W dniu 12 paź-
dziernika br. odbyła się
uroczystość z okazji po-
wstania Ochotniczej
Straży Pożarnej w Ni-
skowej . Obchody rozpo-
częły się mszą świętą w
kościele parafialnym w
Niskowej , której prze-
wodniczył ks. Dziekan
Stanisław Michalik. Po
uroczystej mszy na pla-
cu przy remizie OSP Ni-
skowa odbył się apel, na
którym podziękowano
strażakom za ich 30 let-
nią służbę na terenie
Gminy i Powiatu Nowo-
sądeckiego, a dla zasłu-
żonych strażaków wrę-
czono odznaczenia pań-
stwowe, resortowe oraz
regionalne odznaczenia
Starosty Nowosądeckie-
go. Wyróżnienie „Złote
Serce Lachowskie”

nadano wójtowi Gminy
Chełmiec, w ramach po-
dziękowania za wspie-
ranie działalności kul-
turalnej prowadzonej
przez OSP Niskowa.
Podczas uroczystości
został poświęcony przez
Ks. Proboszcza Jerzego
Janeczka samochód ra-

towniczo - gaśniczy
przekazany przez Ko-
mendę Miejską PSP w
Nowym Sączu. W ob-
chodach jubileuszo-
wych uczestniczyli
przedstawiciele Komen-
dy Miejskiej PSP w No-
wym Sączu, Starostwa
Powiatowego w Nowym

Sączu, Samorządu
Gminy Chełmiec oraz
delegacje i poczty
sztandarowe z zaprzy-
jaźnionych jednostek
OSP.

Uroczystość z okazji powstania Ochotniczej
Straży Pożarnej w Niskowej

Uroczystość z okazji powstania Ochotniczej Straży Pożarnej w Niskowej

Wrzesień 2014 –
wyrażenie zgody przez
Komitet Sterujący
Szwajcarsko – Polskim
Programem Współpracy
w sprawie rozszerzenia
projektu o gminę Cheł-
miec

Październik 2014 –
rozpoczęcie naboru do
programu dla miesz-
kańców gminy Chełmiec

Październik 2014 –
zabezpieczenie środków
na 2015 rok na realiza-
cję projektu (projekt
jest w 15% współfinan-
sowany z budżetu gmi-
ny)

Projekt ten prze-
widuje dofinansowanie
dla osób fizycznych w
100% do:
• demontażu pokryć

dachowych oraz ele-
mentów elewacji
wykonanych z mate-
riałów zawierających
azbest,

• transport zdemonto-
wanych pokryć na
składowisko,

• składowanie odpa-
dów na odpowiednio
przygotowanych
składowiskach.

• dopłatę do zakupu
blachy standardowej

dla rodzin najuboż-
szych.
W związku z po-

wyższym urząd gminy
Chełmiec ogłosił nabór
wniosków o udzielenie
dofinansowania na usu-
wanie wyrobów zawie-
rających azbest w 2015
roku.

WNIOSKI MOŻNA
SKŁADAĆ NAJPÓŹNIEJ
DO DNIA 10 GRUDNIA
2014 ROKU !! !

O dofinansowanie
mogą się ubiegać osoby
fizyczne. Refundacją
objęte zostaną koszty
związane z demonta-

żem, odbiorem (zała-
dunkiem, transportem,
rozładunkiem) oraz de-
ponowaniem odpadów
zawierających azbest na
składowisku odpadów
niebezpiecznych. Dofi-
nansowanie na w/w za-
dania pokrywane jest w
85% z Programu szwaj-
carskiego, a w 15% z
budżetu Gminy Cheł-
miec.
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Program uroczy-
stości obejmował: Mszę
Świętą z poświęceniem
sztandaru, akademię,
podczas której odbyło
się przekazanie sztan-
daru, przez rodziców na
ręce wójta gminy Cheł-
miec (który sztandar
przekazał dyrektorowi
szkoły Sławomirowi
Stankowi, ten natomiast
wręczył go uczniom
szkoły), program arty-
styczny. Na pamiątkę
tego dnia Rada Rodzi-
ców ufundowała też ta-
blicę pamiątkową po-
święconą Patronowi –
Franciszkowi Pawłow-
skiemu. Jej odsłonięcia
dokonali: Pani Maria
Pawłowska - córka Pa-
trona Franciszka Paw-
łowskiego w asyście:
Księdza Dziekana – Je-

rzego Jurkiewicza, wój-
ta Bernarda Stawiar-
skiego, Stanisława
Szudka – Dyrektora De-
legatury Kuratorium
Oświaty oraz Sławomira

Stanka - Dyrektora Ze-
społu Szkół w Piątko-
wej . Bezpośrednio po
zakończeniu szkolnej
uroczystości odbył się
koncert zespołów regio-

nalnych „Ocalić od za-
pomnienia” przygoto-
wany przez Gminny
Ośrodek Kultury w
Chełmcu.

Uroczystość nadania imienia Franciszka Paw-
łowskiego Gimnazjum w Piątkowej oraz poświęce-

nia Sztandaru Zespołu Szkół w Piątkowej

Poświęcenie Sztandaru Zespołu Szkół w Piątkowej.

W dniu 12 paź-
dziernika 2014 r. pod-
czas uroczystości nada-
nia imienia gimnazjum
w Piątkowej , Wójt Gmi-
ny Chełmiec Bernard
Stawiarski oraz Dyrek-
tor Delegatury Kurato-
rium Oświaty w Nowym
Sączu Stanisław Szudek
wręczyli dyrektorom
oraz nauczycielom na-
grody finansowe z oka-
zj i Dnia Edukacji Naro-

Wręczenie nagródWójta z okazji Dnia Edukacji
Narodowej.

Wręczenie nagród Wójta z okazji dnia Edukacji Narodowej.
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Prawie 580 zawod-
niczek i zawodników na
trasie to imponujący
wynik, a tyle właśnie
osób wzięło udział 29
października br. w XXII
biegu patriotycznym.
Bieg dedykowany jest
pamięci Legionistów,
walczących pod Mar-
cinkowicami w 1914 r. o
wolną Polskę. Bitwa Le-
gionów pod Marcinko-
wicami, o której sam
marszałek Józef Piłsud-
ski powiedział "Lubię
wspominać Marcinko-
wice, jako jedną z naj-
ładniejszych bitew, jakie
stoczyłem", jest upa-
miętnieniem tego wy-
darzenia w jego 100
rocznicę.

Ideą biegów była
także promocja zdrowe-
go stylu życia oraz po-
pularyzacja biegania ja-
ko najprostszej formy
aktywnego wypoczynku
w duchu zasad fair play.

Edycja tegoroczne-
go biegu odbyła się w
słońcu, miało się wraże-
nie, że Marcinkowice
swoją jesienną aurą
również kibicują mło-
dym sportowcom. Uro-
czyste rozpoczęcie i za-
kończenie biegu odbyło

się w Szkole Podstawo-
wej w Marcinkowicach.
Następnie delegacja
szkolna wraz z Wójtem
Gminy Chełmiec i przy-
byłymi gośćmi udała się
na cmentarz wojskowy
nr 352, położony przy
lesie Pasterniku, by
złożyć wieńce pod po-
mnikiem bohaterów bi-
twy.

Nad prawidłowym
przebiegiem rywalizacj i
sportowych czuwał Sę-
dzia Główny Dariusz
Ruchała oraz Sędziowie
- nauczyciele wycho-
wania fizycznego w
Gminie Chełmiec.

Uczestnicy starto-

wali w V kategoriach,
tj .:

Klasy I – III w dy-
stansach dziewczęta
600m- chłopcy 800m,

Klasy IV – VI w dy-
stansach dziewczęta
800m – chłopcy 1000m,

Gimnazjum dziew-
częta 1000m – chłopcy
1500m ,

Licea dziewczęta
1000m – chłopcy 1500m,

Seniorzy panie
600m, panowie 800m.

Biegaczom zapew-
niono opiekę medyczną.

Zwycięzcom zosta-
ły wręczone puchary,
dyplomy, pamiątkowe
medale.

Dla wszystkich
uczestników przygoto-
wywany został poczę-
stunek i ciepła herbata .

Za pomoc w reali-
zacj i tegorocznego bie-
gu dziękujemy:

Wójtowi Gminy
Chełmiec – za ufundo-
wanie sprzętu sporto-
wego.

Dariuszowi Ru-
chale, koordynatorowi
Sportu w Chełmcu – za
czuwanie nad spraw-
nym przebiegiem biegu.

Dyrekcji i pracow-
nikom Szkoły Podsta-
wowej w Marcinkowi-
cach , za udostępnienie
budynku szkoły.

Zakończenie biegu Legionisty w szkole w Marcinkowicach.

Sportowa wizytówka Marcinkowic - XXII Bieg
Legionisty

dowej , w łącznej wyso-
kości 75.000 zł. W roku
2014 do nagrody wójta
nominowanych zostało
4 dyrektorów oraz 30

nauczycieli. Głównym
kryterium decydującym
o przyznaniu nagrody
było min. uzyskanie
wyróżniającej oceny

pracy, udział w konkur-
sach przedmiotowych
organizowanych przez
Małopolskiego Kuratora
Oświaty, prowadzenie

dodatkowych zajęć po-
zalekcyjnych oraz ak-
tywny udział w „życiu”
szkoły.
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Gmina Chełmiec
zakończyła remont bu-
dynku OSP Paszyn w ra-
mach projektu "Mało-
polskie Remizy". Pro-
jekt współfinansowany
był ze środków Woje-
wództwa Małopolskiego
w ramach konkursu :
"MAŁOPOLSKIE REMIZY
2014" w kwocie
36  024,60 zł.

Całkowita wartość
inwestycji :72 049.20 zł

Kwota dotacji:
36  024,60 zł

Wkład własny
Gminy Chełmiec:
36  024,60 zł

Prace remontowe
prowadzone były od
maja do września 2014
roku. W ramach remon-
tu przewidziano roboty
demontażowe wewnątrz
remizy, wymianę czę-
ściową stolarki, wymia-
nę balustrad, remont
schodów zewnętrznych
i podjazdu, remont czę-
ści kostki brukowej przy
wjeździe do garażu oraz

remont schodów ze-
wnętrznych.

Ochotnicza Straż
Pożarna z Paszyna już
raz otrzymała dotację
na remont remizy. Było
to w 2010 roku, gdzie z
tego samego programu
za 75 tys. zł. udało się
m.in przemurować ko-
miny, wymienić rynny,
rury spustowe, stolarkę
okienną i drzwi, prze-
malować dach i odświe-
żyć elewację. Dodatko-
wo odnowiono taras i
chodnik przed budyn-

kiem.
Gmina Chełmiec

już kilkukrotnie pozy-
skiwała środki na re-
mont remiz. Od 2009
roku udało się pięcio-
krotnie otrzymać dota-
cję z Urzędu Marszał-
kowskiego, dzięki cze-
mu wszystkie remizy w
gminie zostały wyre-
montowane:
• rok 2009 – remiza w

Niskowej – koszt re-
montu 50 tys zł. (do-
tacja 25 tys. zł)

• rok 2010 – remiza w

Paszynie – koszt re-
montu 75 ty. zł. (do-
tacja 37 tys. zł.)

• rok 2011 – remiza w
Klęczanach – koszt
remontu 91 tys. zł.
(dotacja 40 tys. zł)

• rok 2013 – remiza w
Krasnem Potockiem
– koszt remontu 78
tys. zł. (dotacja 39
tys. zł)

• rok 2014 – remiza w
Paszynie – koszt re-
montu 72 tys. zł
(dotacja 36 tys. zł)

Remiza w Paszynie.

Zakończono remont remizy w Paszynie w ramach
projektu "Małopolskie Remizy".

Wydziałowi Sportu
i Rekreacji w Chełmcu –
za pomoc w realizacj i
imprezy, ZGKiM w
Chełmcu - za prace po-
rządkowe, Rafałowi
Gawlikowi, Prezesowi
LKS Zamczysko – za
udostępnienie stadionu
i zaplecza sportowego
do przeprowadzenia

biegu,
Policj i oraz Straży

Gminnej - za czuwanie
nad bezpiecznym przej-
ściem przez jezdnię
uczestników.

Podziękowania na-
leżą się przede wszyst-
kim nauczycielom wy-
chowania fizycznego z
placówek oświatowych

gminy, za przygotowa-
nie i opiekę nad młody-
mi sportowcami.

Organizatorem
biegu Legionisty jest
GOK w Chełmcu przy
współudziale placówek
oświatowych z Gminy
Chełmiec. Gościnnie
wzięła udział w biegu
drużyna z SP Zakliczyn

(Gmina Dobczyce, pow.
Myślenicki)
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Gmina Chełmiec real izuje projekt:

"I nternecik też dla dzieci -
zapobieganie wykluczeniu społecznemu na terenie Gminy Chełmiec - etap I I "

Oś priorytetowa: 8. Społeczeństwo informacyjne, zwiększanie innowacyjności gospodarki

Działanie 8.3. Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu eI nclusion

Główny cel projektu - Zakup zestawów komputerowych wraz z oprogramowaniem oraz świadczenie usług

dostępu do internetu dla 355+70+30 odbiorców na terenie gminy Chełmiec

Dotacje na innowacje. I nwestujemy w Waszą przyszłość

Projekt współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach

Programu Operacyjnego I nnowacyjna Gospodarka

Dobiega końca re-
alizacja projektu "Mo-
dernizacja i doposaże-
nie oddziałów przed-
szkolnych w Gminie
Chełmiec", który w
100% dofinansowany
jest z Programu Opera-
cyjnego Kapitał Ludzki.
Wartość projektu to aż
2  185   912,63 zł. Projek-
tem objętych zostało 30
oddziałów przedszkol-
nych przy czternastu
szkołach podstawowych
znajdujących się na te-
renie gminy. W ramach
projektu przy 6 szko-
łach podstawowych
montuje się place za-
baw, a przy kolejnych 6
zostaną doposażone ist-
niejące już place zabaw.
Ponadto w 13 szkołach
podstawowych zmoder-
nizowano i wyposażono
toalety dla potrzeb
dzieci 3 – 5 letnich, a w
8 szkołach doposażono
toalety dla personelu.

Wszystkie szkoły na te-
renie gminy ponadto
otrzymają:
• sprzęt audiowizual-

ny;
• wyposażenie szatni;

• pomoce dydaktycz-
ne:

• nowe meble do od-
działów przedszkol-
nych;

• nowe wyposażenie

kuchni;
• nowe wyposażenie

pomieszczeń dydak-
tycznych.

Modernizacja 30 oddziałów przedszkolnych w
szkołach w Chełmcu dobiega końca

Modernizacja 30 oddziałów przedszkolnych.
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Od momentu kiedy
Nowy Sącz zdecydował
o budowie obwodnicy
północnej jedynie po
stronie Nowego Sącza i
zakończeniu jej na ulicy
Marcinkowickiej . W
Chełmcu, wójt Bernard
Stawiarski podjął się ba-
talii o przedłużenie tej
obwodnicy (tak jak
pierwotnie planowano)
aż do drogi krajowej w
Biczycach Dolnych. Do-
piero wówczas bowiem
obwodnica ma sens nie
tworząc niepotrzebnych
korków i zastojów ko-
munikacyjnych w
Chełmcu, a jednocze-
śnie wyprowadza ruch
na drogę krajową.
Pierwsze pismo do Ge-
neralnej Dyrekcji
Ochrony Środowiska w
Krakowie wysłane zo-
stało już w styczniu
2014 roku (natychmiast
po tzw. wbiciu łopaty
pod budowę miejskiej
części obwodnicy pół-
nocnej). W ciągu na-
stępnych miesięcy wójt
wysłał pisma w tej spra-
wie nie tylko do GDDKiA
w Krakowie, ale również
do samego Generalnego
Dyrektora w Warszawie,
a przede wszystkim do
Wicepremier Elżbiety
Bieńkowskiej . Na sa-
mych pismach się nie

skończyło. W tym roku
wójt odbył serię spo-
tkań zarówno w GDD-
KiA w Krakowie jak i z
grupę ekspertów w Ge-
neralnej Dyrekcji War-
szawie. Był również na
spotkaniu w tej sprawie
w Ministerstwie Infra-
struktury i Rozwoju,
gdzie rozmawiał na ten
temat z sekretarzem
stanu w Ministerstwie
Infrastruktury i Rozwo-
ju i pełnomocnikiem
rządu ds. zarządzania
infrastrukturą drogową
Zbigniewem Rynasiewi-
czem. W każdym piśmie
i na każdym spotkaniu
wójt deklarował, iż gmi-
na Chełmiec poczyni

wszelkie starania aby
ułatwić najpierw uzy-
skanie decyzji środowi-
skowej , a później budo-
wę obwodnicy. Jak waż-
na dla Chełmca i całej
Sądecczyzny jest ta ob-
wodnica świadczy cho-
ciażby to, że wójt zade-
klarował nawet wyko-
nanie decyzji środowi-
skowej na własny koszt
przez gminę Chełmiec.
Wszystkie te starania
zaowocowały wreszcie
tym, że w dniu 22 X b.r.
w Urzędzie Gminy
Chełmiec doszło do spo-
tkania Wójta Gminy
Chełmiec Bernarda Sta-
wiarskiego z przedsta-
wicielami Generalnej

Dyrekcji Dróg Krajo-
wych i Autostrad w
Krakowie w osobach:
Andrzej Kamiński –
Kierownik Projektu,
Michał Polus – Naczel-
nik Wydziału Ochrony
Środowiska i Wiktor
Augustyn z Wydziału
Dokumentacji. Przed-
miotem spotkania była
budowa obwodnicy
północnej na terenie
Chełmca – czyli prze-
dłużenie budowanej
przez miasto obwodnicy
północnej aż do drogi
krajowej w Biczycach
Dolnych. Przedstawi-
ciele GDDKiA w Krako-
wie poinformowali
wójta Gminy Chełmiec,

GDDKiA w Krakowie ruszyła z przygotowaniem
budowy obwodnicy Chełmca – połączenie

obwodnicy Północnej z obwodnicą Zachodnią
Nowego Sącza.

Przygotowanie budowy obwodnicy Chełmca.
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że rozpoczęli przygoto-
wania do uzyskania de-
cyzji środowiskowej na
realizację budowy ob-
wodnicy Chełmca. Prze-
targ na wykonanie nie-
zbędnych dokumentacji
jest planowany jeszcze
w tym roku, a uzyskanie
decyzji środowiskowej
do czerwca 2016 roku.
Co istotne decyzję śro-
dowiskową wydaje wójt
gminy Chełmiec, zatem
ze strony wójta padła
raz jeszcze jednoznacz-
na deklaracja dołożenia
wszelkich starań ze
strony Urzędu Gminy,
aby decyzję tą wydać
jak najszybciej . Infor-
macja o chęci przystą-
pienia do budowy ob-
wodnicy północnej jest
bardzo dobrą wiadomo-
ścią dla mieszkańców
Chełmca, gdyż ruch z
budowanego mostu na
Dunajcu odciąży ul.
Marcinkowicką w
Chełmcu. Po uzyskania

przez GDDKiA decyzji
środowiskowej plano-
wana jest budowa ob-
wodnicy w trybie za-
projektuj i wybuduj .
Marszałek Wojewódz-
twa Małopolskiego
chwalił się jakiś czas te-
mu, że wśród 19 no-
wych dróg dofinanso-

wanych w ramach no-
wej perspektywy finan-
sowej z UE na lata 2014
– 2020 znalazła się in-
westycja p.n. „Budowa
północno – zachodniej
obwodnicy Nowego Są-
cza – połączenie m.
Brzezna z drogą krajo-
wą nr 28”. Tymczasem

okazuje się, że GDDKiA
nie obiecuje i nie zasła-
nia się czekaniem na
nowe środki unijne tyl-
ko zaczęła realizować
obwodnicę północną już
teraz.

Wygląd proponowanego ronda w Biczycach Dolnych.

Gmina Chełmiec
otrzymała 9 zestawów
ubrań strażackich w ra-
mach programu „Bez-
pieczny Strażak”,
współfinansowanego ze
środków Wojewódzkie-
go Funduszu Ochrony
Środowiska i Gospodar-
ki Wodnej w Krakowie
w 50%. Wniosek w tej
sprawie został złożony

w partnerstwie z Po-
wiatowym Centrum
Funduszy Europejskich
w Nowym Sączu. Wnio-
sek został rozpatrzony
pozytywnie, w związku
z tym gmina otrzymała
9 zestawów ubrań stra-
żackich dla OSP Krasne
Potockie, OSP Niskowa,
OSP Paszyn, OSP Li-
brantowa, OSP Klęcza-

ny. Zestaw składa się z :
• ubrania ochronnego;
• butów bojowych;
• hełmu;
• kominiarki;
• rękawic.

Każdy zestaw
zgodnie z regulaminem
konkursu posiada na-
stępujące normy:
• Świadectwo Dopusz-

czenia wydane przez

Centrum Naukowo –
Badawcze Ochrony
Przeciwpożarowej w
Józefowie;

• Certyfikat Oceny UE.

Gmina otrzymała 9 zestawów ubrań strażackich
w ramach programu „Bezpieczny Strażak”
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Sobota - 25 paź-
dziernika 2014 r. na za-
wsze pozostanie szcze-
gólnym dniem w histo-
rii Zespołu Szkół w
Chomranicach. Do tego
dnia bezimienna, a od
soboty dołączyła do
Wielkiej Rodziny szkół
im. św. Jana Pawła II.

Uroczystość roz-
począł przemarsz do
Kościoła uczniów, rodzi-
ców i nauczycieli w asy-
ście Orkiestry Repre-
zentacyjnej Straży Gra-
nicznej .

Mszę Św., w czasie
której nastąpiło uroczy-
ste poświęcenie sztan-
daru szkoły, celebrował
ordynariusz diecezj i
tarnowskiej ks. biskup
Andrzej Jeż. Niezwykłą
oprawę liturgii zapew-
nił śpiew i muzyka w
wykonaniu orkiestry

wojskowej .
Odsłonięcia tablicy

pamiątkowej ufundowa-
nej przez Radę Rodzi-
ców, a wykonanej przez
pana Michała Wójcika
dokonali: ks. Biskup An-
drzej Jeż, wójt Gminy
Chełmiec Bernard Sta-
wiarski, Wicekurator

Oświaty Grzegorz Ba-
ran, przewodnicząca
Rady Rodziców Małgo-
rzata Pacholarz, przed-
stawiciel Rady Pedago-
gicznej Anna Smoleń
oraz przewodniczący
Samorządu Uczniow-
skiego Hubert Lorek.
Tablicę poświęcił ks. Bi-

skup Andrzej Jeż.
Dalsza część uro-

czystości miała miejsce
na boisku szkolnym Ze-
społu Szkół w Chomra-
nicach.

Witając przybyłe
osoby dyrektor szkoły
Ewa Damian przypo-
mniała rolę jaką w wy-

Gmina Chełmiec real izuje projekt:

"I nternecik też dla dzieci -
zapobieganie wykluczeniu społecznemu na terenie Gminy Chełmiec - etap I V"

Oś priorytetowa: 8. Społeczeństwo informacyjne, zwiększanie innowacyjności gospodarki

Działanie 8.3. Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu eI nclusion

Główny cel projektu - Zakup zestawów komputerowych wraz z oprogramowaniem oraz świadczenie usług

dostępu do internetu dla 1 50+71 odbiorców na terenie gminy Chełmiec

Dotacje na innowacje. I nwestujemy w Waszą przyszłość

Projekt współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach

Programu Operacyjnego I nnowacyjna Gospodarka

Uroczyste nadanie imienia św. Jana Pawła II
Zespołowi Szkół w Chomranicach.

Uroczyste nadanie imienia Zespołowi Szkół w Chomranicach.
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Podczas uroczy-
stości nadania imienia
św. Jana Pawła II Zespo-
łowi Szkół w Chomrani-
cach, Wójt Gminy Cheł-
miec Bernard Stawiarski
oraz Przewodniczący
Komisj i Oświaty, Kultu-
ry i Sportu Andrzej Tyr-
kiel, wręczyli nagrody
Wójta dla ludzi i insty-
tucji zasłużonych dla
kultury i sportu na tere-
nie Gminy Chełmiec. Na
wniosek Komisj i, której
posiedzenie miało miej-
sce dnia 21 października
nagrody przyznano dla
12 osób oraz dla 4 Kół
Gospodyń Wiejskich.

Poniżej lista na-
grodzonych:

• Dudzik Anna
• Jurczak–Błaszczyk

Edyta
• Kamiński Krzysztof
• Witowska Marta
• Łęczycka Beata
• Michalak Jerzy

• Wideł Jakub
• Wiewióra Mieczy-

sław
• Kolat Artur
• Mazur Kamil
• Baran Władysław
• Gawlik Rafał

• KGW Klęczany
• KGW Marcinkowice
• KGW Krasne Potoc-

kie
• Stowarzyszenie Go-

spodyń Wiejskich
„Konwalia”

borze św. Jana Pawła II
na patrona naszej szko-
ły odegrał ks. Prałat Jan
Janik. To właśnie on
wiele lat temu podaro-
wał szkole portret Jana
Pawła II – dla niego
miało to wymiar szcze-
gólny, stanowiło swego
rodzaju proroctwo,
wskazówkę co do osoby
patrona. Wspomnienie
ks. Prałata miało jeszcze

jeden wymiar, oto oka-
zało się, że w 70 roczni-
cę jego urodzin ks. Janik
za pośrednictwem wójta
przekazał szkole kolejny
niezwykły cenny dar w
postaci obrazu - błogo-
sławieństwa Jana Pawła
II, osobiście podpisane-
go przez papieża 8 mar-
ca 1980 r., który dla ks.
Janika był jego najcen-
niejszą relikwią. Wójt,

na prośbę ks. Janika,
przekazał również po-
zdrowienia dla wszyst-
kich uczestników uro-
czystości i zapewnienie,
że całą społeczność
szkolną oraz wszystkich
mieszkańców Chomra-
nic obejmuje swoją mo-
dlitwą.

Zaproszeni goście
honorowi i darczyńcy,
którzy wsparli nas przy

organizacji uroczystości
zostali poproszeni o
przybicie do drzewca
sztandaru symbolicz-
nych gwoździ i o wpi-
sanie się do kroniki
szkoły. Uczniowie przy-
gotowali dla wszystkich
upominki – niespo-
dzianki - płytę nagraną
przez samych uczniów
oraz pamiątkowe ka-
lendarze.

W niedzielne po-
południe na marcinko-
wickich polach koło lasu
Pasternik blisko 1,5 tys.
widzów mogło obejrzeć
wydarzenie historyczne
- rekonstrukcje Bitwy

pod Marcinkowicami
1914 wraz z wydarze-
niami towarzyszącymi,
tj . uroczystą mszą św. w
kościele pw. Najświęt-
szej Marii Panny w
Marcinkowicach oraz

Apelem Poległych.
Organizatorem ca-

łej inscenizacji było
Stowarzyszenie Razem
dla Kultury działające
przy gminie Chełmiec,
w ramach projektu pod

nazwą "Rekonstrukcja
Bitwy Marcinkowickiej
1914, połączonej z
przeprowadzeniem
konkursu plastycznego
dotyczącego lokalnych
wydarzeń I wojny

Rekonstrukcja Bitwy Marcinkowickiej 1914

NagrodyWójta dla ludzi i instytucji zasłużonych
dla kultury i sportu na terenie Gminy Chełmiec.

Nagrody wójta dla ludzi kultury.
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światowej oraz z orga-
nizacją wystawy prac
pokonkursowych". Pro-
jekt współfinansowany
z dotacji Unii Europej-
skiej oraz przez Wójta
Gminy Chełmiec. Go-
spodarz wydarzeń -
Wójt Gminy Chełmiec
Bernard Stawiarski -
przywitał wszystkich
zgromadzonych widzów
oraz zaproszonych go-
ści. Zanim doszło do
rozpoczęcia rekon-
strukcji, wójt wręczył
okazałe nagrody zwy-
cięzcom konkursu pla-
stycznego, którego te-
matem było przedsta-
wienie wizerunku Józe-
fa Piłsudskiego. Konkurs
był skierowany do gim-
nazjów z trzech gmin
obszaru LGD Korona Są-
decka . Wójt podzięko-
wał wszystkim którzy
przyczynili się do orga-
nizacji historycznego
wydarzenia w 100-let-
nią rocznicę Bitwy Mar-
cinkowickiej , życząc
jednocześnie wszystkim
zgormadzonym wielu
niezapomnianych wra-
żeń.

Do przeprowadze-
nia rekonstrukcji został
specjalnie przygotowa-
ny teren, poprzez wy-
kopanie okopów, tran-
szei, przygotowanie
gniazd karabinów ma-
szynowych, wraz z
punktami oporu i ro-
wów łącznikowych. Zo-
stały przygotowane po
dwie linie okopów, po
stronie rosyjskiej i stro-

nie legionowej . Ponadto
odtworzono ziemianki.
Również został zapre-
zentowany szpital polo-
wy wraz z punktem
opatrunkowym, który
był obsługiwany przez
sanitariuszki.

Podczas rekon-
strukcji została użyta
artyleria, to jest replika
austriackiej armaty 7
cm Gebirgskanone
M.75, której autentycz-
nie używały oddziały le-
gionistów pod Marcin-
kowicami w 1914r., oraz
replika austriackiego
miotacza min. Legiony
Polskie w 1914r. w Mar-
cinkowicach dyspono-
wały 8 szt. takich armat.
Została wykorzystana
również autentyczna
broń palna piechoty, ro-
syjskie karabiny typu
Mosin wz.1891, oraz au-
striackie typu Mannli-
cher wz. 1895 wraz z
akustyczną amunicją.
Ponadto dodatkowo zo-

stały użyte repliki kara-
binów maszynowych,
typu rosyjski Maxim,
oraz austriacki
Schwarzlose, zasilane
na gaz. Całości efektów
oddających realia wojny
uzupełniły efekty piro-
techniczne.

Widzowie zoba-
czyli jak rekonstrukto-
rzy w zajętych stanowi-
skach na pozycjach
okopów, po naradzie,
odprawie i wydaniu
rozkazów, na znak ko-
mendanta Józefa Pił-
sudskiego rozpoczynają
bój ostrzałem w wyko-
naniu artylerii legiono-
wej na pozycje rosyj-
skie, co spowodowało
nie mały popłoch w od-
działach rosyjskich. Jed-
nak Rosjanie nie pozo-
stali dłużni i odpowie-
dzieli ogniem z karabi-
nów maszynowych.
Rozgorzała prawdziwa
bitwa z dużą wymianą
ognia z obu stron. Ro-

sjanie napierali z bardzo
dużym impetem, arty-
leria legionowa cały
czas ostrzeliwała ich
pozycje. Sanitariuszki
miały pełne ręce roboty,
rannych ciągle przyby-
wało. Walka trwała po-
między liniami okopów,
zarówno w natarciu jak
i w odwrocie. W końcu
wojska austriackie za-
częły się bezpiecznie
wycofywać, z obydwu
linii okopów, a osłaniali
ich do końca legioniści.

Podczas rekon-
strukcji w tle słyszalny
był muzyczny akcent
wojskowych melodii,
oraz narracje przebiegu
działań wojennych.

W ramach obcho-
dów 100 rocznicy bitwy
26 października 2014r.
widzowie mieli okazję
obejrzeć rekonstrukcję
bitwy w wykonaniu ok.
100 członków grup re-
konstrukcyjnych.

Bitwa Marcinkowicka.
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We wrześniu br.
Stowarzyszenie Promo-
cji i Rozwoju Gminy
Chełmiec podpisało
umowę dofinansowania
na budowę ścieżki dy-
daktyczno – rekreacyj-
nej w Biczycach Gór-

nych. Całkowity koszt
inwestycji to 67 528, 53
zł, kwota dofinansowa-
nia jaką pozyskano na
ten cel wynosi 50 000,00
zł.

Na powstałej ścież-
ce zostaną zamontowa-

ne obiekty małej archi-
tektury, w ramach któ-
rych powstanie drew-
niana siłownia ze-
wnętrzna tj .:
• szczudła stacjonarne
• przeplotnie
• drabina pozioma
• belki do przeskoków
• ławki do ćwiczeń

mięśni brzucha
• ławka do ćwiczeń –

biceps, triceps, mię-
śnie klatki piersio-
wej
W okresie letnim

przy powstałej ścieżce
zostanie udostępniony
plac do gry, który może
pełnić funkcję boiska do

siatkówki. Ponadto na
stoku przewidziane jest
miejsce umożliwiające
jazdę na sankach w
okresie zimowym.

W ramach powyż-
szego projektu powsta-
nie również wiata wol-
nostojąca służąca jako
miejsce odpoczynku dla
odwiedzających ścieżkę.

Obiekt zostanie
oddany do użytku naj-
później do 31.12.2014 r.

Ścieżka dydaktyczno – rekreacyjna w Biczycach
Górnych

Gmina Chełmiec
zakończyła realizację
projektu pn. "Utworze-
nie miejsca zabaw w
miejscowości Januszo-
wa” realizowanego w
ramach programu LE-
ADER z działania „Małe
Projekty”. Wniosek na
to zadanie gmina złoży-
ła w 2013 roku w kon-
kursie ogłoszonym
przez Lokalną Grupę
Działania „Korona Są-
decka” . Wniosek zdobył
8 punktów i został za-
kwalifikowany do reali-
zacj i.

Prace montażowe
prowadzone były w
okresie wakacyjnym i z

nowego miejsca zabaw
mieszkańcy Januszowej
mogą już korzystać.

Całe zadanie kosz-

towało 23 700,00 zł., i
zostało pokryte z dota-
cj i unijnej w wysokości
15 415,20 zł i wkładu

własnego gminy w wy-
sokości 8 284,20 zł.

W ramach Programu LEADER w Januszowej
powstało miejsce zabaw

Miejsce zabaw w Januszowej

Ścieżka dydaktyczno - rekreacyjna.
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Od 6 grudnia 2006
roku, w którym wójt
Bernard Stawiarski ob-
jął stanowisko, minęło
niecałe 8 lat. Jest to za-
tem najlepszy czas aby
podsumować wszystko
co na polu inwestycji
gminnych udało się w
tym czasie zrealizować.
Skala i rozmiar inwesty-
cj i na terenie Gminy, re-
alizowanych w oparciu
o środki samorządowe i
pozyskane z zewnątrz,
to bowiem jeden z naj-
ważniejszych wskaźni-
ków dbałości o interes
mieszkańców.

Wójt każdego roku
dysponuje większymi
środkami budżetowymi.
Wynika to przede
wszystkim z gospodar-
nego zarządzania ma-
jątkiem gminy – milio-
nowe wpływy przynosi
KSS Klęczany, podjęte
zostały cięcia w budże-
cie Urzędu na zakupy
administracyjne, odzy-
skiwane są na bieżąco

pieniądze z VAT – u,
które wydawane są na
inwestycje gminne, po-
zyskiwane są strumie-
nie pieniędzy z Unii Eu-
ropejskiej oraz budżetu

Państwa. Te wszystkie
działania przyniosły
wymierne efekty. Tak
oto przedstawia się licz-
bowo wzrost wartości
budżetu gminnego:

Przed 2006 rokiem
wydawano rocznie ok. 5
mln zł na inwestycje,
biorąc pod uwagę ze-
stawienie inwestycji za
wszystkie lata kadencji

Inwestycje gminne w latach 2007 – 2014

Miarą rozwoju gminy jest ilość środków finansowych

przeznaczonych na inwestycje

Przeszło 70 tysięcy złotych dziennie i 3 tysiące zł na godzinę wójt

wydaje w gminie Chełmiec na inwestycje.

31% budżetu przeznacza się na inwestycje gminne

– w Nowym Sączu niecałe 5%...

Budżet Gminy w latach 2007 - 201 4
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wójta Bernarda Sta-
wiarskiego, każdego ro-
ku w Chełmcu wydaje
się przeszło 25,75 milio-
na złotych na inwesty-
cje gminne. Razem daje
to zawrotną kwotę 206
milionów złotych! ! !
Uśredniając można po-
wiedzieć, że statystycz-
nie w ciągu ośmiu lat
urzędowania wójta wy-
daje się w Chełmcu na
inwestycje i rozwój
gminy Chełmiec nastę-
pujące kwoty:

3 000 złotych - w
ciągu każdej godziny
(24 h na dobę 7 dni w
tygodniu 365 dni w
roku),

13 400 zł - w ciągu
jednej godziny roboczej
(8 godzin dziennie mi-
nus niedziela i święta),

70 500 zł- w ciągu
każdego dnia (7 dni w
tygodniu 365 dni w
roku),

7620 zł na 1
mieszkańca Gminy

1, 83 mln zł na 1ha
powierzchni Gminy

A to wszystko w
warunkach spłacania
starych długów zacią-
gniętych przed 2006 ro-
kiem.

Przyspieszenie in-
westycyjne przyniosło
wymierne skutki w po-
staci wielu wybudowa-
nych i wyremontowa-
nych dróg, boisk, szkół,
wodociągów i kanaliza-
cj i. Środki na realizację
tychże inwestycji po-
chodzą nie tylko z bu-

dżetu gminy ale rów-
nież ze środków ze-
wnętrznych zarówno
krajowych jak i pocho-
dzących z funduszy UE.
W czasie 8 lat trwania
kadencji wójta wykona-
no przy udziale środ-
ków unijnych zadań za
łączną kwotę przeszło
158 milionów złotych,
przy czym dofinanso-
wanie ze środków ze-
wnętrznych opiewa na
kwotę przeszło 80 mi-
lionów złotych! A war-
tość własna wyniosła
około 97 milionów zło-
tych.

Warto w tym miej-
scu podkreślić, że gmi-
na Chełmiec w latach

2007 – 2014 złożyła 124
wnioski o dofinansowa-
nie (średnio 15 wnio-
sków na rok). Aż 72%
wniosków otrzymało
dofinansowanie, co
świadczy o niezwykle
dużej skuteczności w
pozyskiwaniu środków
z UE

Innym wskaźni-
kiem, obrazującym ska-
lę inwestycji samorzą-
dowych w Gminie Cheł-
miec w okresie ostat-
nich ośmiu lat, są ze-
stawienia porównaw-
cze: ilości ogłaszanych
przetargów w latach
2007-2014. I tak:
1. 2007 – 33,
2. 2008 – 39,

3. 2009 – 45,
4. 2010 – 70,
5. 2011 – 85,
6. 2012 – 66
7. 2013 – 58
8. 2014 - 51
dla porównania:
2004 – 21,
2005 – 22,
2006 – 26.

W ciągu sześciu lat
urzędowania najwięk-
szymi priorytetami in-
westycyjnymi są:
1) Drogi - 17,6 %
2) Szkoły i infrastruk-

tura sportowa -
36,1%

3) Chodniki – 2,7%
4) Wodociągi – 8,2 %
5) Kanalizacja – 35,4%
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Przykładowe realizowane i planowane inwestycje

w Gminie Chełmiec



www.chelmiec.plNr 3 - listopad 2014

CKurier

hełmiecki

31




